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Dnr 2016VON/0017 

 

Vård- och omsorgsnämnden 2016-09-13 § 68 

Godkännande av dagordning 

 
Vård- och omsorgsnämndens beslut 

Vård- och omsorgsnämnden fastställer dagordningen med följande 

ändringar. 

 

Tillkommande ärenden 

 

Amie Kronblad (L) anmäler följande yrkanden: 

 

1) Att ge förvaltningen i uppdrag att uppdatera möjligheterna till 

nyckelfria lås för hemtjänsten. 

Uppdrag ligger sedan tidigare beslut men med anledning av den 

tekniska utvecklingen önskar nämnden förnya uppdraget.  

 

(Yrkandet behandlas under § 80, ”Uppdrag avseende nyckelfria lås 

för hemtjänsten”) 

 

2) Att förvaltningen får i uppdrag att undersöka förutsättningarna för att 

lägga ut driften av Gustavsgården på entreprenad.  

 

(Yrkandet behandlas under § 81, ”Uppdrag avseende 

Gustavsgården”) 

 

3) Att förvaltningen får i uppdrag att i detaljbudgeten för 2017 och i 

BUP:ar för 2017 redovisa effekten på den statliga LSS-utjämningen 

för Värmdös del givet de aktuella insatsernas kostnad. Med en sådan 

redovisning kan vi lättare bedöma effekten på utjämningssytemet av 

den biståndsgivning som sker för att på detta sätt kunna bedöma 

åtgärdernas totala påverkan på kommunens ekonomi.  

 

(Yrkandet behandlas under § 82, ”Uppdrag avseende LSS-

utjämningssystemet”) 

 

Henrik Paulsen (S) anmäler följande yrkanden: 

 

1) Att Gustavsgårdens verksamhet blir föremål för en total 

genomlysning med syftet att komma tillrätta med de konstaterade 

underskotten. 

 

(Yrkandet behandlas under § 81, ”Uppdrag avseende 

Gustavsgården”) 

 

2) Att förvaltningen i detaljbudget för 2017 och i BUP:ar för 2017 

redovisar effekten på den statliga LSS-utjämningen för Värmdös del 

givet de aktuella insatsernas kostnad (periodens kostnad beräknas 
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kosta/inbringa x kronor till/från statliga utjämningssystemet för 

LSS). 

 

(Yrkandet behandlas under § 82, ”Uppdrag avseende LSS-

utjämningssystemet”) 

 

Henrik Paulsen (S) anmäler följande frågor som behandlas under övriga 

frågor: 

 

1) ”Flyktingpromenader” – fungerar inte då nyanlända inte anvisas 

Gustavsgården/Guldkanten. 

2) Samverkan mellan förvaltningen och brukarorganisationerna – Hur 

ser planeringen för detta ut? 

3) Nya riktlinjer – när kommer dessa och hur ska 

brukarorganisationerna involveras i detta arbete? 

4) Internkontrollplanen för 2016 – när ska den tas och när ska 

brukarorganisationerna involveras? (se återremmitterat ärende) 

5) Hemtjänstens organisationsförändring – hur går det med detta? 

6) Vad beror den stora ökningen av hemtjänstkunder på, från tidigare 

cirka 350 personer, till för 2016 582 personer? 

7) Tillgången på särskilda boenden – Hur ser behovsbedömningen ut 

idag? 

8) Rekrytering av demenssjuksköterska – hur framskrider det arbetet? 

9) Har vi någon costcontroller för närvarande? 

 

 

_______ 
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Dnr 2015VON/0228 

 

Vård- och omsorgsnämnden 2016-09-13 § 69 

Budgetuppföljingsprognos 2 2016, vård- och 
omsorgsnämnden 

 
Vård- och omsorgsnämndens beslut 

Budgetuppföljningsprognos 2 2016 godkänns. 
 
Beslutsnivå 

Vård- och omsorgsnämnden 

 

Ärendebeskrivning 

Helårsprognosen för nämnden visar ett underskott på 16 mnkr. Underskottet 

fördelas enligt följande; Finansiering äldre och funktionshinder -2 mnkr, 

verksamhet i egen regi -13,8 mnkr samt politisk ledning -0,2 mnkr. 

Underskottet på finansieringssidan beror främst på köp av externa 

placeringar inom särskilt boende och LSS medan underskottet hos 

verksamheten i egen regi kan hänföras till högre personalkostnader än 

budgeterat främst hos hemtjänsten och särskilt boende. 

  

 
Protokollsanteckningar och reservationer 

(S)-gruppen anmäler en protokollsanteckning. 

 
”Nämnden gick för 2015 med 40 mnkr i underskott.  En extern utredning, gjord 

av Åke Svenson konsult AB och Planum, visade på stora brister i hanteringen av 

nämndens verksamhet. Utredningen kom också med en del förbättringsförslag. I 

årets första budgetuppföljningsprognos (BUP1), vilken presenterades vid 

nämndens möte i april, prognosticerades ett underskott för 2016 om 16,6 mnkr. 

Prognosen indikerar således ett stort underskott även i år. På aprilmötet beslutade 

nämnden därför, på initiativ av majoriteten, att hos kommunstyrelsen begära att 

nämnden skulle tillföras ytterligare 16,6 mnkr. Det bedömdes nämligen att det 

skulle vara omöjligt att hantera fjolårets underskott om 40 mnkr om detta 

underskott fylldes på med ytterligare 16,6 mnkr. Vi socialdemokrater ställde oss 

bakom majoritetens förslag eftersom vi sedan länge ansett att nämndens 

verksamhet är underfinansierad, det vill säga majoriteten har tilldelat nämnden 

medel som inte räcker för att driva nämndens verksamheter med en acceptabel 

kvalité. När frågan kom upp i kommunstyrelsen beslutade majoriteten att 

avvakta med att besluta om att tillföra nämnden de medel som begärts. Skälet till 

beslutet var att man ville se hur det pågående förbättringsarbetet skulle komma 

att utfalla. I BUP2 prognosticeras nu ett underskott om 16 mnkr, det har således 

endast skett en obetydlig förbättring sedan BUP1. Därmed borde det nu vara 

dags att tillföra nämnden de medel som erfordras för att täcka det 

prognosticerade underskottet. Detta behövs för att ge verksamheterna bättre 

förutsättningar för att bedriva verksamheterna på rimliga villkor och för att befria 

personalen från den press de måste känna i att ständigt arbeta i en 

underfinansierad verksamhet. 
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Avseende BUP2 kan en stor mängd noteringar göras, bland annat följande : 

 

- Nämnden har fått högre kostnader för externa placeringar för särskilt 

boende. Detta på grund av att majoriteten försummat att bygga fler särskilda 

boenden i takt med att kommunen växer och livslängden ökar hos 

befolkningen. 

- Det sägs att kostnaderna generellt blivit högre. När fråga om detta ställs kan 

närvarande tjänstemän inte förklara vad detta avser ! 

- Hemtjänstens sedan länge planerade organisationsförändring nämns, men 

hur det går med denna förändring kan ingen svara på ! 

- Biståndshandläggarkåren uppges vara underbemannad. Det har den varit 

länge och det befrämjar inte goda arbetsförhållanden och förmodligen inte 

heller välavvägda biståndsbeslut. 

- Det råder en generell brist på flera yrkeskategorier, framför allt 

sjuksköterskor. 

- När det gäller måluppföljningen rankas Värmdö i öppna nationella 

jämförelser som 196 av 264 kommuner vad gäller inflytande och tillräcklig 

tid för insatsen avseende kommunens särskilda boenden, vilket ger ”rött 

värde”. Att kommunen kommer så lågt vad gäller ”tillräcklig tid för 

insatsen” är ett av flera tecken på att nämndens verksamhet är 

underfinansierad. Tillkortakommandet är särskilt anmärkningsvärt då det 

avser kommunens mest sköra medborgare som har ett stort behov av att 

kommunen ställer upp med tillräcklig tid för dem.  

- En anmärkningsvärd stor ökning av antalet personer som har hemtjänst kan 

noteras, dock utan att förvaltningen kan förklara vad ökningen beror på ! 

- På flera ställen i dokumentet noteras att särskilda boenden endast ersätts 

med somatisk peng, trots att demenssjuka vårdas på somatiska platser och 

att pengen och kostnaderna för demenspatienter är betydligt mycket högre 

än för de som vårdas på somatisk avdelning. Att detta missförhållande inte 

rättats för länge sedan är anmärkningsvärt och klandervärt. 

- Det nämns att ”begärda behovsombedömningar av enskilda boenden” gjorts 

utan att någon närvarande tjänsteman kan förklara vad detta avser ! 

- Gustavsgården redovisar ett prognosticerat underskott om 2,4 mnkr. 

Underskottet består av två delar. Den ena delen avser ”Högre 

personalkostnader på grund av boende med demensdiagnos/symptom på 

somatisk plats samt användning av bemanningsföretag för att täcka 

sjuksköterskebristen – 1,9 mnkr. Den andra delen består av ”Lägre intäkt på 

grund av tomplatser/tomtid beroende på förändringar av antal boende på 

olika avdelningar – 500 mnkr. Med hänvisning till det ovan anförda kan det 

konstateras att den del av underskottet som belöper till ett belopp om 1,9 

mnkr (demensersättning kontra somatisk ersättning samt sjuksköterskebrist) 

knappast kan lastas boendet. När det gäller tomplatser/tomtid framgår det av 

den externa utredningen att sådan tid uppstår vid renoveringar och att 

anvisningen av nya boenden kan dra ut på tiden, därtill kommer en svag 

ekonomistyrning. Inte heller dessa omständigheter bör kunna läggas boendet 

till last. Av det sagda kan således konstateras att Gustavsgårdens underskott 
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i allt väsentligt torde bero på en kombination av underfinansiering och 

omvärdshändelser som boendet inte kan påverka. 

Sammanfattningsvis kan det konstateras att det föreligger en hel del 

förbättringsområden inom nämndens verksamhetsområden. För detta krävs en 

finansiering som gör detta möjligt. En bra början är här att nämnden tillförs de 

extra medel som äskats av kommunstyrelsen.  

 

Därtill kan det önskemålet lämnas att det vid presentationer av olika ärenden för 

nämnden, till exempel budgetuppföljningsprognoser, finns tjänstemän 

närvarande som kan ge svar på de frågor som kan uppkomma.” 

 
Handlingar i ärendet 

BUP 2 2016, vård- och omsorgsnämnden 

 
Sändlista 

Kommunstyrelsen 

 

_______ 
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Dnr 2016VON/0017 

 

Vård- och omsorgsnämnden 2016-09-13 § 70 

Månadsrapport juli – augusti 

 
Vård- och omsorgsnämndens beslut 

Nämnden har tagit del av redovisningen. 
 
Beslutsnivå 

Vård- och omsorgsnämnden 

 

Ärendebeskrivning 

Månadsrapport för juli och augusti redovisas. 

 

_______ 
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Dnr 15VON/0166 

 

Vård- och omsorgsnämnden 2016-09-13 § 71 

Utbyggnad av Djuröhemmet 

 
Vård- och omsorgsnämndens beslut 

1. Lägesrapporten godkänns. 

2. Tilläggshyresavtal tecknas enligt förslag. 
 

Beslutsnivå 

Vård- och omsorgsnämnden 

 

Ärendebeskrivning 

Vård- och omsorgsnämnden har hemställt hos tekniska nämnden om 

utbyggnad av Djuröhemmet. Tekniska nämnden har uppdragit åt 

fastighetsenheten att utreda förutsättningar för utbyggnad. Utredningen har 

kommit fram till en idé om hur utbygganden kan genomföras. Under hösten 

2016 föreslås tekniska nämnden besluta om projektering och genomförande. 

Inflyttning bedöms kunna ske första halvåret 2018. 

Handlingar i ärendet 

Tilläggsavtal utbyggnad Djuröhemmet 

Beslut VON 2015-09-01 

Beslut TEN  

Programhandling utbyggnad 

 
Sändlista 

TEN 

 

_______ 
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Dnr 2016VON/0046 

 

Vård- och omsorgsnämnden 2016-06-21 § 72 

Ej verkställda beslut, kvartal 2 2016 

 
Vård- och omsorgsnämndens beslut 

Redovisning av beslut ej verkställda inom tre månader för kvartal 2 2016 

godkänns. 
 
Beslutsnivå 

Kommunfullmäktige 

Ärendebeskrivning 

Antalet ej verkställda beslut har minskat sedan förra rapporteringen. Antal 

rapporterade beslut är 6 varav 2 har verkställts. De beslut som ej blivit 

verkställda rör enskilda personer som valt att tacka nej till presenterade 

förslag. 

Sändlista 

Kommunstyrelsen 
 

_______ 
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Dnr 15VON/1 

 

Vård- och omsorgsnämnden 2016-09-13 § 73 

Tilägg till delegationsordning för vård- och 
omsorgsnämnden 

 
Vård- och omsorgsnämndens beslut 

Tillägg till vård- och omsorgsnämndens delegationsordning godkänns. 
 
Beslutsnivå 

Vård- och omsorgsnämnden 

 

Ärendebeskrivning 

Vård- och omsorgsnämndens delegationsordning revideras enligt förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

Förslag till tillägg i delegationsordningen för vård- och omsorgsnämnden 

Befintlig delegationsordning för vård- och omsorgsnämnden 

 
Sändlista 

Styrande dokument 

 

_______ 
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Dnr 2016VON/0095 

 

 

Vård- och omsorgsnämnden 2016-09-13 § 74 

Rapport avseende trygghetslarm 

 
Vård- och omsorgsnämndens beslut 

Rapport om sänkt avgiftsnivå på trygghetslarm i ordinärt boende godkänns. 
 
Beslutsnivå 

Vård- och omsorgsnämnden 

Ärendebeskrivning 

På uppdrag av vård- och omsorgsnämnden har en rapport tagits fram för att 

uppskatta de ekonomiska konsekvenserna av en avgiftssänkning av 

trygghetslarm i ordinärt boende. Genom att jämföra avgiftsnivåer inom 

olika kommuner har beräkningar gjorts kring hur många fler nya larm en 

sänkt avgift kan innebära och vilka kostnader det skulle medföra. Rapporten 

utgår ifrån en sänkning av avgiften på 100 kr, 200 kr samt en borttagen 

avgift för trygghetslarmet.  

Handlingar i ärendet 

Rapport om sänkt avgiftsnivå på trygghetslarm i ordinärt boende 

Bilaga 1. Kostnadsberäkning trygghetslarm 

Bilaga 2. Beskrivning av antal utryckningar 

Bilaga 3. Avgifter inom hemtjänst och dagvård 

 

_______ 
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Dnr 2016VON/0072 

 

Vård- och omsorgsnämnden 2016-09-13 § 75 

Redovisning av statistik över insatser för personer 
med funktionsnedsättning 

 
Vård- och omsorgsnämndens beslut 

Redovisning av LSS-statistik godkänns. 
 
Beslutsnivå 

Vård- och omsorgsnämnden 

 

Ärendebeskrivning 

Vård- och omsorgsnämnden lämnade 2016-06-21 § 56 uppdrag till 

sektorschefen att redovisa jämförande statistik för åren 2014, 2015 och 2016 

på halvårsbasis avseende beslut gällande insatser enligt LSS. Av statistiken 

ska framgå: 

1) Antal personer i kommunen med insats enligt LSS 

2) Antal personer per insatstyp 

3) Jämförande tal avseende omfattning av insatser 

4) Kostnad för respektive insats 

5) Antalet sökta och beviljade insatser 
 
Reservationer och protokollsanteckningar 

 (S)-gruppen anmäler en protokollsanteckning. 

 
”Vid nämndens möte i juni 2016 uppdrogs det åt förvaltningen att ta fram 

statistik avseende hur hanteringen av stödet enligt Lagen om stöd och service till 

vissa funktionshindrade (LSS) utvecklat sig under åren 2014, 2015 och 2016.  

 

I den nu presenterade statistiken kan det till att börja med konstateras att den 

totala kostnaden för 2016 prognostiserats till 158,3 mnkr. Denna kostnad 

förefaller vara något låg i förhållande till kostnadsutvecklingen under senare år. 

Det går inte heller att bedöma kostnaden utifrån en jämförelse mellan antalet 

sökta och beviljade insatser sett över tid. Sådan redovisning hade begärts men 

lämnades inte då det uppgavs att dessa uppgifter inte går att ta fram. Uppgift om 

andelen nekade insatser har emellertid funnits att tillgå hos lokaltidningen Nacka 

Värmdö Posten (NVP), uppgifter som tidningen fått från kommunen. Enligt 

NVP nekades, helt eller delvis, under 2014 fyra procent av ansökningarna, under 

2015 nekades 23 procent av ansökningarna och under 2016 har mer än var tredje 

ansökan, eller 36 procent av ansökningarna nekats. En redovisning har sedan 

gjorts insats för insats, dock utan någon prognosticerad kostnad för hela 2016, 

trots att sådan kostnad kunnat tas fram för den samlade kostnaden. Därmed är det 

svårt att jämföra kostnadsutvecklingen för de enskilda insatserna över tid för de 

aktuella åren. Enligt uppgift ska de största neddragningarna ha skett avseende 

ledsagning men även för kontaktperson, avlösning och korttidstillsyn. Kostnaden 

för dessa insatser är inte särskilt stor och kommunens besparingar kan beräknas 

till några få miljoner kronor per år. Mot detta kan ställas den försämrade 

livskvaliten för berörda samt de svårigheter neddragningarna har föranlett för 
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anhöriga som fått mycket svårare att sköta sina arbeten eller till och med sett sig 

nödsakade att gå ner i arbetstid.   

 

Sammanfattningsvis lider den framtagna statistiken av allvarliga brister. Av 

andra uppgifter kan emellertid konstateras att stora neddragningar gjorts 

avseende andelen helt eller delvis beviljade insatser. Konstateras kan även att de 

största neddragningarna gjorts på förhållandevis billiga insatser. Besparingarna 

kan beräknas till några få miljoner. Dessa besparingar står inte i rimlig 

proportion till de samhällsförluster neddragningarna orsakat i såväl försämrad 

livskvalité för berörda som minskade skatteintäkter för samhället då människor 

inte kan sköta sina jobb. Vid sådant förhållande måste den nya tillämpningen 

lindras och för detta krävs att politiken ger tydliga signaler till förvaltningen om 

att detta ska ske.  Här är det majoriteten som har att ge signaler om en mer 

human hantering. Var vi socialdemokrater står i frågan torde sedan länge stå 

klart för envar.” 

 
Handlingar i ärendet 

Sammanställning av statistik LSS 
 

 

_______ 
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Dnr 2016VON/0098 

 

Vård- och omsorgsnämnden 2016-09-13 § 76 

Kvalitetsuppföljning, hälso- och sjukvård på 
Kullagården 2016 

 
Vård- och omsorgsnämndens beslut 

Rapport gällande uppföljning av hälso- och sjukvården på Kullagården 2016 

godkänns. 
 
Beslutsnivå 

Vård- och omsorgsnämnden 

 

Ärendebeskrivning 

MAS genomför kontinuerligt kvalitetsuppföljningsarbete inom olika 

verksamheter. Syftet är att få en tydlig struktur och systematik i 

uppföljningarna för att kunna göra jämförelser av utvecklingen över tid. 

Detta är en uppföljning av Kullagårdens boende. Senaste uppföljning av 

Kullagårdens hälso- och sjukvårdsverksamhet genomfördes 2014.  

Handlingar i ärendet 

Kvalitetsuppföljning hälso- och sjukvård  

Kullagården 2016 

 

_______ 
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Dnr 2016VON/0066 

 

Vård- och omsorgsnämnden 2016-09-13 § 77 

Kvalitetsuppföljning, hälso- och sjukvård på 
Djuröhemmet 2016 

 
Vård- och omsorgsnämndens beslut 

Rapport gällande uppföljning av hälso- och sjukvården på Djuröhemmet 

2016 godkänns. 

Beslutsnivå 

Vård- och omsorgsnämnden 

 

Ärendebeskrivning 

Under våren 2016 har uppföljning skett av det särskilda boendet 

Djuröhemmet avseende kvalitet och patientsäkerhet. Djuröhemmet har en 

verksamhet som har utvecklats inom hälso- och sjukvårdens område sedan 

föregående uppföljning 2015.  
 
Handlingar i ärendet 

Kvalitetsuppföljning hälso- och sjukvård Djuröhemmet 2016 

 

_______ 
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Dnr 2016VON/0017 

 

Vård- och omsorgsnämnden 2016-09-13 § 78 

Sektorschef informerar 

Maria Larsson Ajne informerar om verksamheten. 
 

_______ 
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Dnr 2016VON/0017 

 

Vård- och omsorgsnämnden 2016-09-13 § 79 

Övriga frågor 

 

Henrik Paulsen (S) anmäler följande frågor. Ordföranden meddelar att 

frågorna besvaras under nästkommande sammanträde. 

 

1) ”Flyktingpromenader” – fungerar inte då nyanlända inte anvisas 

Gustavsgården/Guldkanten. 

2) Samverkan mellan förvaltningen och brukarorganisationerna – Hur 

ser planeringen för detta ut? 

3) Nya riktlinjer – när kommer dessa och hur ska 

brukarorganisationerna involveras i detta arbete? 

4) Internkontrollplanen för 2016 – när ska den tas och när ska 

brukarorganisationerna involveras? (se återremmitterat ärende) 

5) Hemtjänstens organisationsförändring – hur går det med detta? 

6) Vad beror den stora ökningen av hemtjänstkunder på, från tidigare 

cirka 350 personer, till för 2016 582 personer? 

7) Tillgången på särskilda boenden – Hur ser behovsbedömningen ut 

idag? 

8) Rekrytering av demenssjuksköterska – hur framskrider det arbetet? 

9) Har vi någon costcontroller för närvarande? 

 
  

_______ 
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Dnr 2016VON/ 

 

Vård- och omsorgsnämnden 2016-09-13 § 80 

Uppdrag avseende nyckelfria lås för hemtjänsten 

 
Vård- och omsorgsnämndens beslut 

Förvaltningen får i uppdrag att uppdatera möjligheterna till nyckelfria lås för 

hemtjänsten. 

Beslutsnivå 

Vård- och omsorgsnämnden 

 

Ärendebeskrivning 

Uppdrag avseende nyckelfria lås för hemtjänsten ligger sedan tidigare 

beslut, men med den tekniska utvecklingen önskar nämnden att förnya 

uppdraget. 

 

Yrkanden 

Jan Dolk (KD) yrkar att ge förvaltningen i uppdrag att uppdatera 

möjligheterna till nyckelfria lås för hemtjänsten. 

 

Henrik Paulsen (S) yrkar bifall till Jan Dolks (KD) yrkande. 

 

_______ 
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Dnr 2016VON/ 

 

Vård- och omsorgsnämnden 2016-09-13 § 81 

Uppdrag avseende Gustavsgården 

 
Vård- och omsorgsnämndens beslut 

Förvaltningen får i uppdrag att undersöka förutsättningarna för att lägga ut 

driften av Gustavsgården på entreprenad. 

Beslutsnivå 

Vård- och omsorgsnämnden 

 

Yrkanden 

Amie Kronblad (L) yrkar att ge förvaltningen i uppdrag att undersöka 

förutsättningarna för att lägga ut driften av Gustavsgården på entreprenad 

 

Henrik Paulsen (S) yrkar avslag på Amie Kronblads (L) yrkande. 

 

Henrik Paulsen (S) yrkar att Gustavsgårdens verksamhet blir föremål för en 

total genomlysning med syftet att komma tillrätta med de konstaterade 

underskotten. 

 

Jan Dolk (KD) yrkar avslag på Henrik Paulsens (S) yrkande. 

 

Beslutsordning 

Ordföranden frågar om Amie Kronblads (L) yrkande bifalles eller avslås 

och finner att det bifalles. 

 

Votering begärs. Följande voteringsproposition uppläses och godkänns. 

 

Den som bifaller yrkandet röstar ja, den som avslår yrkandet röstar nej. 

 

Följande röstar ja: 

 

Amie Kronblad (L), Kerstin Öhman Moberg (M), Kent Eriksson (M), Jorge 

Tenorio (L), Christina Svenby (C) och Jan Dolk (KD). 

 

Följande röster nej: 

 

Henrik Paulsen (S), Elisabeth Karlsson (S), Joachim Vogel (S), Ali Özturk 

(V) och Turid Stenhaugen (MP). 

 

Nämnden beslutar med sex ja-röster mot fem nej-röster att Amie Kronblads 

(L) yrkande bifalles. 

 

Ordföranden frågar om Henrik Paulsens (S) yrkande avslås eller bifalles och 

finner att det avslås. 
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Votering begärs. Följande voteringsproposition uppläses och godkänns. 

 

Den som avslår yrkandet röstar ja, den som bifaller yrkandet röstar nej. 

 

Följande röstar ja: 

 

Amie Kronblad (L), Kerstin Öhman Moberg (M), Kent Eriksson (M), Jorge 

Tenorio (L), Christina Svenby (C) och Jan Dolk (KD). 

 

Följande röster nej: 

 

Henrik Paulsen (S), Elisabeth Karlsson (S), Joachim Vogel (S), Ali Özturk 

(V) och Turid Stenhaugen (MP). 

 

Nämnden beslutar med sex ja-röster mot fem nej-röster att Henrik Paulsens 

(S) yrkande avslås. 

 
Reservationer och protokollsanteckningar 

 (S)-gruppen, (V) och (MP) anmäler en skriftlig reservation. 

 
”Vid sittande möte lade majoriteten in ett extra ärende där det föreslogs att 

förvaltningen skulle få i uppdrag att utreda en konkurrensutsättning av 

Gustavsgården. De föregivna skälen för en sådan åtgärd skulle vara ett önskemål 

om att komma tillrätta med boendets underskott samt att öka valfriheten. 

 

När det gäller Gustavsgårdens underskott så prognosticeras detta att uppgå till 

2,4 mnkr i BUP2. Underskottet består av två delar. Den ena delen avser ”Högre 

personalkostnader på grund av boende med demensdiagnos/symptom på 

somatisk plats samt användning av bemanningsföretag för att täcka 

sjuksköterskebristen – 1,9 mnkr. Den andra delen består av ”Lägre intäkt på 

grund av tomplatser/tomtid beroende på förändringar av antal boende på olika 

avdelningar – 500 mnkr. Med hänvisning till det ovan anförda kan det 

konstateras att den del av underskottet som belöper till ett belopp om 1,9 mnkr 

(demensersättning kontra somatisk ersättning samt sjuksköterskebrist) knappast 

kan lastas boendet. När det gäller tomplatser/tomtid framgår det av den externa 

utredningen att sådan tid uppstår vid renoveringar och att anvisningen av nya 

boenden kan dra ut på tiden, därtill kommer en svag ekonomistyrning. Inte heller 

dessa omständigheter bör kunna läggas boendet till last. Av det sagda kan 

således konstateras att Gustavsgårdens underskott i allt väsentligt torde bero på 

en kombination av underfinansiering och omvärdshändelser som boendet inte 

kan påverka. 

 

Avseende önskemålet om en större valfrihet torde en klar skiljelinje gå mellan 

kommunalt drivna boenden och privat drivna boenden. På Värmdö finns för 

närvarande två kommunalt drivna boenden, nämligen Gustavsgården och 

Djuröhemmet, och två privat drivna boenden, nämligen Slottsovalen och Ljung. 

En privatisering av Gustavsgården skulle innebära att valfriheten mellan 

kommunalt och privat drivna boenden skulle helt utraderas om Gustavsgården 

privatiserades, detta då Djuröhemmet för de flesta Värmdöbor inte skulle vara 

något alternativ på grund av sitt perifera läge. Den ökade valfrihet majoriteten 

säger sig vilja åstadkomma skulle således istället minskas vid en privatisering av 

Gustavsgården.  
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Sammanfattningsvis kan det konstateras att en konkurrensutsättning av 

Gustavsgården skulle minska valfriheten i Värmdö kommun. Till detta kommer 

att alltfler ifrågasätter det lämpliga i att lägga ut välfärdstjänster till vinstdrivande 

företag, även många borgerligt sinnade personer. Majoritetens 

omvärldsbevakning förefaller därmed ha mycket i övrigt att önska. Vad gäller 

Gustavsgårdens prognosticerade underskott består detta i allt väsentligt av 

omständigheter som står utanför boendets kontroll. En konkurrensutsättning 

skulle därmed inte komma tillrätta med dessa brister, i vart fall inte utan en 

påtaglig försämring av de boendes levnadsvillkor. Enligt vår mening är det att 

politiskt abdikera från sitt uppdrag att säga ”vi klarar inte av det här, vi lämnar 

det åt någon annan att hantera”. Vi är för vår del av den uppfattningen att 

kommunen kan bättre än majoriteten tilltror den. För detta krävs emellertid att 

det görs en ordentlig genomlysning av verksamheten i syfte att identifiera 

förbättringsområden.  

 

Av ovan angivna skäl yrkade vi avslag på majoritetens förslag och yrkade för 

egen del ”att Gustavsgårdens verksamhet blir föremål för en total genomlysning 

med syftet att komma tillrätta med de konstaterade underskotten.” 

 

(MP) anmäler en skriftlig reservation. 
 

"Gustavsgården har under ett antal år haft problem att hålla sin budget. Orsaker 

som redovisats är bland annat bristfälliga lokaler och problem med att kunna 

finansiera vården för dementa patienter som vårdas på enheter som inte är 

godkända för demensvård och som därmed inte erhåller den högre ersättning 

som kommunen ger för demensvård. Miljöpartiet anser att förvaltningen bör få i 

uppdrag att genomföra en kvalificerad analys av problemen på Gustavsgården 

med förslag på lämpliga åtgärder innan frågan om privat drift kan komma i 

fråga." 

 

 

_______ 
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Dnr 2016VON/ 

 

Vård- och omsorgsnämnden 2016-09-13 § 82 

Uppdrag avseende LSS-utjämningssytemet 

 
Vård- och omsorgsnämndens beslut 

Förvaltningen får i uppdrag att i detaljbudgeten för 2017 och i BUP:ar för 

2017 redovisa effekten på den statliga LSS-utjämningen för Värmdös del 

givet de aktuella insatsernas kostnad. 

Beslutsnivå 

Vård- och omsorgsnämnden 

 

Ärendebeskrivning 

Med en redovisning kan vi lättare bedöma effekten på utjämningssystemet 

av den biståndgivning som sker för att på detta sätta kunna bedöma 

åtgärdernas totala påverkan på kommunens ekonomi. 

 

Yrkanden 

Henrik Paulsen (S) yrkar att sammanträdet ska ajourneras för att ta ställning 

till de likalydande yrkanden avseende LSS-utjämningssystemet som 

anmäldes då dagordningen fastställdes. Sammanträdet ajourneras 18.45 och 

återupptas 19.00. 

 

Efter ajourneringen yrkar presidiet gemensamt att förvaltningen får i 

uppdrag att i detaljbudgeten för 2017 och i BUP:ar för 2017 redovisa 

effekten på den statliga LSS-utjämningen för Värmdös del givet de aktuella 

insatsernas kostnad. 

Reservationer och protokollsanteckningar 

(S)-gruppen anmäler en protokollsanteckning. 

”Till dagens möte i nämnden hade vi socialdemokrater lämnat in ett 

initiativ   enligt följande: 

 

”Uppdrag om rapportering av utvecklingen av Värmdös bidrag till 

LSS-utjämningen  

 

Det har under något år skett stora neddragningar av de insatser som medborgarna 

har rätt till enligt Lagen om stöd och service till vissa funktionsnedsatta (LSS). 

För att fördela kostnaderna jämt mellan Sveriges kommuner finns ett 

utjämningssystem för de kostnader kommunerna har för LSS insatser. 

Kommuner som har kostnader mindre än snittet får betala till 

utjämningssystemet medan kommuner som har kostnader över snittet tillförs 

medel från utjämningssystemet. Värmdö kommun är en nettobetalare till 

utjämningssystemet och har under senare år betalat drygt 40 mnkr varje år till 

utjämningssystemet. Redovisningen till utjämningssystemet har en eftersläpning 

om två år. 
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Mot bakgrund av det ovan sagda föreslår vi socialdemokrater att förvaltningen i 

detaljbudget för 2017 och i BUP:ar för 2017 redovisar effekten på den statliga 

LSS-utjämningen för Värmdös del givet de aktuella insatsernas kostnad 

(periodens kostnad beräknas kosta/inbringa x kronor till/från det statliga 

utjämningssystemet för LSS). 

 

Enligt vår mening är det viktigt med en sådan redovisning för att kunna bedöma 

effekten på utjämningssystemet av den biståndsgivning som sker för att på detta 

sätt kunna bedöma åtgärdernas totala påverkan på kommunens ekonomi.”  

 

Till vår stora glädje delade majoriteten vår bedömning av att den av oss begärda 

redovisningen är viktig för nämnden att få del av. Vi blev däremot lite förvånade 

då majoritetens intresse resulterade i att de vid sittande möte la ett eget förslag 

med samma text och innebörd. Man kapade således vårt förslag, lite osnyggt kan 

tyckas. För vår del är det emellertid viktigast att goda förslag till gagn för 

medborgarna blir verklighet. Därför valde vi att ansluta oss till majoritetens 

förslag istället för att ställa de olika förslagen emot varandra i en meningslös 

votering.” 

 

(V) anmäler en skriftlig reservation. 

 

”Diskussionerna har varit intensiva senare tid om kommunens nya riktlinjer och 

tillämpning av dessa gällande beslut om LSS insatser. Det råder ingen tvekan att 

besparingar och restriktivare bedömningar i LSS ärenden resulterar i att Värmdö 

kommun får ökade kostnader inom ramen av utjämningssystemet. Vilket utslag 

nedskärningarna ger i utjämningssystemet kan verka som en intressant fråga. 

Däremot får man inte glömma att LSS är en rättighets lagstiftning med mycket 

tydligare starkare ställning för medborgarnas rättigheter och individernas behov 

av insatser bör i större utsträckning påverka besluten än vilka hänsyn man tar när 

man (under)budgeterar verksamheterna. 

 

Därför avstår (V) att delta i beslutet att fördra förvaltningen att undersöka 

effekterna av utjämningssystemet på verksamhetens resultat.” 

 

_______ 
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2016VON/0010 Vård- och omsorgsnämnden 2016-09-13 § 83 

Delgivningar september 2016 

 
Vård- och omsorgsnämndens beslut 

Nämnden anser sig delgiven. 

 

 

 

_______ 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Datum Inkommen 

från/utgående till 

Ärende Dnr 

 

 Övrigt 

2016-06-21 KS Ordförandebeslut: 

Överenskommelse 

angående 

omhändertagande av 

avlidna 

2016KS/0387  

2016-06-21 IVO Meddelande: 

mottagande av 

uppgifter gällande 

insatser enligt LSS 

2016VON/0069  

2016-06-21 IVO Meddelande: 

mottagande av 

uppgifter gällande 

insatser enligt LSS 

2016VON/0070  

2016-06-21 IVO Meddelande: 

mottagande av 

uppgifter gällande 

insatser enligt LSS 

2016VON/0071  

2016-07-07 IVO Begäran om yttrande 2016VON/0086  

2016-07-22 IVO Meddelande: 

mottagande av 

uppgifter gällande 

insatser enligt LSS 

2016VON/0093  
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2016VON/0009 

 

Vård- och omsorgsnämnden 2016-09-13 § 84 

Anmälan av delegationsbeslut och ordförandebeslut september 
2016 

 
Vård- och omsorgsnämnden beslut 

Nämnden anser sig delgiven. 

 

Ärendebeskrivning 

Enligt 6 kap. 33 § kommunallagen får en nämnd uppdra åt dess utskott, en 

ledamot eller en ersättare i nämnden eller en tjänsteman i kommunen att på 

nämndens vägnar fatta beslut i ett visst ärende eller en viss grupp av ärenden 

som inte avser frågor i 6 kap. 34 § kommunallagen. 

 

Vård- och omsorgsnämnden har överlåtit sin beslutanderätt i enlighet med 

nämndens delegationsordning. Beslut som fattas enligt 

delegationsordningen ska anmälas till nämnden och redovisas skriftligen i 

detta ärende. 

Delegationsbeslut 

Dnr. Delegation Delegat, del.nr. Beslutsdatum 

2016VON/0009 Bilaga 1 – Lista över 

delegationsbeslut inom 

LSS 

Se lista 160501 – 

160731 

- Bilaga 1a – Lista över 

avslagsbeslut med 

motiveringar LSS 

- 160501 – 

160731 

2016VON/0009 Bilaga 2 – Lista över 

delegationsbeslut inom 

äldreomsorg 

Se lista 160501 - 

160731 

 Bilaga 3 – Anmälan 

gällande tillståndshavares 

lämplighet för att bedriva 

verksamhet med 

personlig assistans 

Veronica Östlin 

(vik. 

Sektorschef), 

7.26 

160701 

2016VON/0009 Bilaga 4 – Lista över 

beslut om avslutande av 

utredning enligt Lex 

Sarah 

Sektorschef, 5.2 160405 – 

160524 

 

 

_______ 
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